
 

 

Artium og Dalgasskolen 

Referat fra skolebestyrelsesmøde torsdag den 10.10.2024 kl. 18.30 
Mødet blev afholdt på Dalgasskolen. 

 

  

- medlemmer:  Tanja, Louisa, Kenneth, Rikke M, Diana, Peter, Michele 

- suppl.: Uma, Rikke S 

- personale: Jeanette, Tonny 

- ledelse: Bodil, Susanne.  

- elever: Amanda 6a - Dalgasskolen, Asta 8f- Artium 

                            

- besøgende:       Minna Madsen    

- Afbud: Louisa, Kenneth, Diana, Tanja  

Forældreinformation: Bodil 

 

Pkt. 1 Velkommen til elever – præsentation: 

Præsentation af alle i skolebestyrelsen og velkommen til de nye medlemmer i 

skolebestyrelsen. 

 

Pkt. 2 Orientering fra læsevejleder Minna: 

Minna præsenterede sig selv. Minna er læsevejleder på Dalgasskolen og underviser i 

specialklasser samt i musik i almenklasser. 

Hvis man læser 20 minutter hver dag, når man efter 6. klasse op på mere end 5 

millioner ord.  

Der er gennem årene sket mange satsninger i det at lære at læse, og i Ikast-Brande 

kommune har man altid haft stor fokus på læsning. 

Minna fortalte om de ting, man som læsevejleder arbejdede med: læsekonferencer, 

skoleomfattende indsatser, formidling, kommunalt læsenetværk, overblik i forhold til 

testning og hjælp med fortolkning af dette, facilitere indsatser, test, strategi. 

• Læseoplevelser er vigtige. 

• Læsning er noget, vi gør sammen. 

• Læsning er stærkt vanedannende. 

• Læsning er for alle. 

• Forældresamarbejde omkring læsning 

• Ingen kan alt, alle kan noget 

Skolebestyrelsen var meget optaget af Minnas oplæg og spurgte ind til, hvad man gør 

vedr. læsning på Artium. 

 

Pkt. 3 Orientering fra elever. 

 

Amanda Dalgasskolen:  

Der har været afholdt Knudemøde, hvor følgende blev vendt: 

5. årgang har fået en skoreol. Der er kommet net på multibanen. 

Der mangler en dør på drengetoilettet ved 6. årgang, og det vil man gerne have.  

Der har været kontakt til Brande IF for at låne kridtmaskine til at tegne fodboldbaner 

op.  

Derudover har der været nogle arrangementer siden sommerferien. Her i blandt De 

tusind penslers march, som var sjovt, men også lidt kaotisk. Der har været 

skolekoncert med folkedans og besøg på Artium til markedsdagen. God mad og godt 

besøg. 

 



 

 

Asta Artium:  

Der har været afholdt elevrådsmøde, hvor følgende bl.a. blev drøftet: 

Vil gerne have det renere på skolen. Her skal man være opmærksom på, at det er 

elevernes eget ansvar, at det skal være muligt at gøre rent. Er der ikke ryddet op, bliver 

der ikke gjort rent.  

Gerne mere oplysning og snak om uddannelse.  

Fællesskabsugen var en god uge.  

Man er i gang med at lave fodgængerfelt ved skolen, og så vil der blive oprettet 

skolepatrulje. 

 

Pkt. 4 Nyt fra ledelsen - Bilag kommer onsdag formiddag: 

- Personalemøder 

Personalemøder omkring praksisfaglighed. God stemning og højt energiniveau. 

Stormøde på Hotel Dalgas onsdag den 9. oktober. 

- Indlæg i ”Focus” 

Dalgasskolen havde et indlæg i Focus i denne uge med overskriften ”Trivsel og 

læring følges ad”. 

- Tilladelse til multibaner på Artium 

- Skolestart med mange oplevelser 

Marchen ned gennem byen. God oplevelse at gå i samlet flok med politieskorte. 

Aktiviteten omkring maleriet blev afviklet på en god og ordentlig måde. Godt 

planlagt. 

Motionsdag afvikles fredag den 11. oktober. 

- Scooterhold i Ungdomsskolen- SSP 

Børn med interesse for at arbejde med scooter kan deltage i et hold i 

Ungdomsskolen 
 

Fælles: 

- Arbejdsmiljødag omkring moralsk stress. Der har været fælleskommunalt oplæg 

omkring moralsk stress. Der er altid fokus på moralsk stress. 

- Valg af AMR her i efteråret. 

- Budgetforliget. 

- Ny direktør på området. Rasmus Byskov har fået job som kommunaldirektør i 

Holstebro Kommune. Stillingen i Ikast - Brande besættes den 1. januar 2025. 

- Generelt meget fravær i perioden. 

- Skolebestyrelsesformand kan deltage på skoleudviklingssamtale. 

 

Fra Artium: 

- Fællesskabsuge med mange besøgende. 

- Samarbejdet med Hallen. 

- Koordinator på specialområdet har fået nyt job. Funktionen er delt op i tre – 

indskolingens specialtilbud og overleveringer v. Mette Holm, k-møder og KIT – 

møder samt trivselskoordinator v. Jeanette Aggerholm og koordination for 

specialtilbud, dialogmøder samt visitationer v. Pia Koustrup. 

- Evakueringsøvelse – fint afviklet, vi var ude på 7 minutter. 

- Der har været hygiejnekontrol på skolen, og her var der ingen anmærkninger. 

 

 



 

 

Fra Dalgasskolen: 

- Skolens fysiske standard. Der er en byggeplads i skolegården. Vigtigt med 

sikkerhed. 

- March mod ensomhed – onsdag den 9. oktober. God oplevelse. 

- Lån af pedel fra Artium. 

- Ufrivillig evakueringsøvelse. En røgalarm gik i gang uden røg. Alle børn var ude 

effektivt og hurtigt. 

Der var spørgsmål omkring rengøring og oprydning på Artium efter ungdomsskolen 

har været på skolen. Når man møder om morgenen, ser skolen pænt ud. 

Der er ikke sket yderligere omkring sammenbygning af hallen og Artium-skolen. 

Pkt. 5 Nyt fra formanden: 

Møde på Dalgasskolen med skole- kultur og fritidsudvalget. Skoleleder og 

skolebestyrelsesformand deltog i dette møde. Der blev serveret frokost for dem, og de 

var rundt for at se skolen. Der blev vendt mange relevante ting med bl.a. 

Dalgasskolens byggetekniske standard samt skoleveje. 

 

I går deltog Peter Busk sammen med ledelse og nogle medarbejdere i møde omkring 

”Sammen Om Skolen”, som er et fælles projekt med fokus på praksisfaglighed. 

Peter har fået en henvendelse fra forældre med undren om de opslag på Aula, der ikke 

har skolerelevans. Kan man på Aula lave en ekstra opslagstavle, hvor ikke 

skolerelevante opslag kan lægges op. Der er forskellige holdninger i bestyrelsen til 

dette. Tages op på et følgende møde. 

 

Pkt. 6 Fra forældrevalgt bestyrelse: 

Spørgsmål til skolefoto. Det undersøges om, der skal vælges et andet firma. Punkt på 

et følgende møde om, man fortsat skal have taget skolefoto. 

Spisepausen på Dalgasskolen er blevet ændret. Middagspausen er på 60 minutter, hvor 

30 minutter er ude med leg, 20 minutter med spisning og 10 minutter med læsning. I 

næste nyhedsbrev vil der komme en forklaring om, hvordan middagspausen er 

struktureret. 

 

Pkt. 7 Nyt fra personalet: 

Tonny: Skolens fysiske stand har stor fokus hos personalet. Endelig er gymnastiksalen 

ved at blive repareret, og lige nu har vi fået oplyst, at den skal stå færdig 9. december. 

Det skaber udfordringer, da der kun er én gymnastiksal lige nu, og det er ikke muligt 

for alle elever at komme i bad efter gymnastik. 

Der har været mange arrangementer her efter skolestart. Skal man deltage i det hele? 

Siger vi ja til for meget? 

6. årgang har deltaget i cyklistprøven. Vandrepokalen for bedste klasse blev i år 

vundet af Delta på Dalgasskolen. 

 

Jeanette: Det går stille og roligt. De nye 7. klasser er kommet godt i gang. 

Cyklistprøve for 6. årgang.  

Fællesskabsugen var en god oplevelse, og det bliver bedre år for år. Man bliver 

blandet både blandt børn og som personalegruppe.  

9. årgang skal på lejrskole til København i uge 43. Det kræver mange ressourcer at 

spare op til lejrskolen. Kunne man lave en billigere tur ved at leje en hytte og her lave 

en god lejrskole.  

Der er tre 0. klasser på Artium i år, og de er kommet godt i gang.  

Der har været bevægedag på Artium fælles for skolen. 



 

 

Pkt. 8 Principper for lejrskole (bilag): 

Rettelserne kan ses i vedhæftede bilag.  

 

Pkt. 9 Dalgasskolens fysiske forhold: 

Dalgaskolen er i pipeline i forhold til at blive renoveret. Dalgasskolen er en god skole 

med god pædagogisk og faglig undervisning. 

 

Gymnastiksalen er først nu efter uheldet ved at blive repareret. 

Vinduerne på skolen skulle have været udskiftet i 2024, men det er udsat til 2025. 

Varme og udsugning kan ikke reguleres, så derfor er nogle lokaler meget kolde og 

andre meget varme. 

 

Pærerne i loftslamperne kan ikke udskiftes, og flere steder er der lamper, der derfor 

ikke fungerer. Alle lamperne i lokalerne vil blive udskiftet. 

 

MED laver et høringssvar med billeder af de steder på skolen, hvor der trænger til at 

blive renoveret og udskiftet.  

Skolebestyrelsen laver et brev for at gøre opmærksom på problemerne. 

 

Pkt. 10 Skoledistrikter: 

Skoledistrikter – der er valgt at gå med scenarie 6 – altså en ny model. Den bygger på 

scenarie 5, men med et par veje mere til Artium. 
 

Pkt. 11 Eventuelt: 

Sæt kryds i kalenderen den 7. november 2024, da der inviteres til fælles møde for 

skolebestyrelserne i kommunen. 

 

 

 

Referatet godkendes: 


